
Zápis z 208. zasedání Rady ARAS 
Termín a místo konání: 23. 9. 2024, 17:00, FAMU učebna U7 

 
přítomní: Marta Nováková, Radim Špaček, Anna Bobreková, Vojtěch Filčev, Tomáš Janáček, Roman 
Kopřivík a Dan Wlodarczyk 

omluveni: Andrea Culková, Alena Derzsiová 

hosté: Pavel Marik, Jiří Matoušek, Johana Ožvold, Pavel Berkovič  
 

1. Schválení programu schůze. 
2. Shrnutí aktivit od posledního zasedání Rady 3.6. a evaluace proběhlých akcí – 10.6. se radní ARAS 

(M. Nováková, A. Bobreková, T. Janáček a Z. Martincová) sešli s novou předsedkyní Rady SFKMG 
Martou Švecovou. Během MFF Karlovy Vary se Marta Nováková a Zuzana Martincová sešly s 
Petrem Morávkem (ČT), novým vedením AČK, organizátory podcastu Pitch, Dianou Tabakov 
(iVysílání) a mnoha dalšími možnými budoucími partnery a spolupracovníky. V rámci Industry 
programu proběhla 30.6. na KVIFF prezentace „Co autoři potřebují“ (za ARAS M. Nováková, D. 
Cam Van Nguyen a J. Vejnar). 15.7. se uskutečnila schůzka se zástupci A.F.S. a řešilo se 
prohloubení spolupráce a vzájemná výpomoc. 11.9. na Mezinárodní scenáristické konferenci 
proběhla projekce snímku Lesní vrah s následnou diskuzí tvůrců (R. Špaček a Z. Holý) a 
networkingovou akcí. 13.9. proběhla schůzka se studenty organizujícími Famufest (Z. Martincová) 
- probírala se možná spolupráce na budoucím ročníku. 19.9. proběhlo setkání Divácké Rady ČT, 
jehož se za asociaci zúčastnil Vojtěch Filčev 21.9. se na Finále Plzeň uskutečnily debaty s tvůrci o 
jejich tvorbě a pracovních podmínkách (Šimon Holý, Radim Špaček a Tomasz Wiński). 27.9. v 
rámci TV Days festivalu Serial Killer proběhla prezentace projektu Vlastně se nic nestalo (J. Vejnar, 
D. Miková a J. Mahler). 

3. Host Pavel Berkovič (nový předseda AČK) informuje o stavu AČK o jejím směřování a plánované 
konferenci. AČK se chce nově věnovat jiným tématům než v minulosti, např. náročnosti práce 
v AV, důstojným pracovním podmínkám, duševnímu zdraví atd. Tomu se také bude věnovat 
konference 9.11., kterou spolupořádají 3 profesní organizace AČK-AFS-ARAS. Diskutovalo se i o 
společném jednání s APA, zda by se plánované Memorandum nově obohatilo o AČK a AFS.  

4. Shrnutí schůzek v ČT – 12.6. proběhla schůzka s Petrem Morávkem a Radomírem Šofrem ohledně 
narovnání honorářů dokumentaristů v ČT. 10.9. se konala schůzka v ČT ohledně profesních cen – 
Radim Špaček referoval o návrhu ČT udělat komponovaný večer více organizací dohromady, kde 
by každá z nich předala svou cenu. Jedná se o ARAS, AČK, Fites, Ceny Františka Filipovského atd. 

5. Budoucí směřování asociace – diskutovalo se o navýšení rozpočtu, vzhledem k narůstající agendě 
a dalších možnostech financování. Byly představeny nové spolupracovnice – PR manažerka Petra 
Čechová a stážistka Iva Dvořáková. Na příští valné hromadě bude podán návrh na změnu pozice 
tajemnice směrem k vyšší manažerské funkci.  

6. Zveřejnění platformy udržitelnosti – i přes léto pokračovala velmi intenzivně jednání platformy či 
jejích pracovních skupin (za ARAS Z. Martincová a A. Culková). Výsledkem je podpis memoranda 
zakládajících členů (ARAS, APA, ČT, TV Nova, FTV Prima a FAMU), ke kterému došlo 27.9. v rámci 
festivalu Serial Killer. V platnost také vstupují principy udržitelného natáčení. Veškeré informace o 
platformě a její agendě najdete na stránkách www.greenfilming.cz  

7. Plány akcí na podzim: ŠKOLY: domlouváme termíny celofakultních přednášek a workshopů pro 
FAMU, FAMO Písek a UTB Zlín. Přednášející a témata budou: Jan Bušta s kolegy - filmové trailery a 
Janka Neustupová – wellbeeing, duševní zdraví a intimacy coordinator. Od října se zástupci ARAS 
budou účastnit seminářů na katedrách FAMU a prezentovat studentům naši agendu a témata, 
kterým se věnujeme – 8.10. režie, 9.10. scenáristika a 15.10. dokument. FESTIVALY: Na MFDF 

http://www.greenfilming.cz/


Jihlava je 1.11. plánovaná panelová diskuze o vývoji jednání 3 asociací s ČT o pracovních 
podmínkách autorů. VEČER ARAS: je sestaven předvýběr filmů nominovaných na Cenu ARAS, 
téma panelové diskuze bude „Kde leží hranice veřejné služby?“, panelisté potvrdili účast. 
PROJEKCE: v Edison Filmhub pokračují obě naše pásma, kompletní program najdete na webových 
stránkách asociace i kina.  

8. Radní hlasovali v červenci per rollam o přijetí nového člena Víta Karase (garanti za ARAS: Marta 
Nováková, Tomáš Bařina a Tomasz Wiński): všichni radní hlasovali PRO, pan Karas byl přijat za 
člena ARAS. 

9. Radní hlasovali v červenci per rollam o přijetí nové členky Cristiny Groșan (garanti za ARAS: Klára 
Vlasáková, Lucia Kajánková a Tomasz Wiński): všichni radní hlasovali PRO, paní Groșan byla přijata 
za čleku ARAS. 

10. Radní hlasovali v srpnu per rollam o přijetí nového člena Jiřího Matouška (garanti za ARAS: Jan 
Bártek, Tomáš Pavlíček a Tereza Vejvodová): všichni radní hlasovali PRO, pan Matoušek byl přijat 
za člena ARAS. 

11. Radní hlasovali v srpnu per rollam o přijetí nové členky Darii Kashcheevy (garanti za ARAS: Marta 
Nováková, Marek Čermák a Šimon Holý): všichni radní hlasovali PRO, paní Kashcheeva byla přijata 
za členku ARAS. 

12. Radní hlasovali v září per rollam o přijetí nového člena Daniela Kupšovského (garanti za ARAS: 
Marta Nováková, Margareta Hrůza a Radim Špaček): všichni radní hlasovali PRO, pan Kupšovský 
byl přijat za člena ARAS. 

13. Radní hlasovali v září per rollam o přijetí nové členky Elišky Kovaříkové (garanti za ARAS: Lukáš 
Csicsely, Tereza Nováková a Tomáš Janáček): všichni radní hlasovali PRO, paní Kovaříková byla 
přijata za členku ARAS. 

14. Radní hlasovali v září per rollam o přijetí nového člena Jana Sasky (garanti za ARAS: Marta 
Nováková, Vojtěch Mašek a Jan Vejnar): všichni radní hlasovali PRO, pan Saska byl přijat za člena 
ARAS. 

15. Radní hlasovali v září per rollam o přijetí nového člena Pavla Bartovského (garanti za ARAS: 
Ladislav Moulis, Jana Hádková a Tomáš Pavlíček): všichni radní hlasovali PRO, pan Bartovský byl 
přijat za člena ARAS. 

16. Radní hlasovali v září per rollam o přijetí nového člena Filipa Pošivače (garanti za ARAS: Michaela 
Pavlátová, Jiří Barta, Marta Nováková): všichni radní hlasovali PRO, pan Pošivač byl přijat za člena 
ARAS. 
 

17. RŮZNÉ:  

● Asociace 25.6. zažádala o dotaci od Hlavního města Prahy na pořádání Večera ARAS 2025 

● V polovině července jsme na sociálních sítích a webu zveřejnili naše animované video 
„Narovnejme podmínky pro práci v kultuře“. Sdílejí ho i ostatní asociace a také nám ho hráli 
kina Edison Filmhub, Atlas a Letní kino Kinská.  

● 18.7. ARAS odeslal dopis GŘ ČRo upozorňující na neadekvátní praktiky při uzavírání smluv 
s autory, nyní se domlouvá schůzka se zástupci ČRo. 

● Shrnutí streamu SFKMG z 24.9. o transformaci – Fond apeluje na asociace, aby již začaly 
sestavovat kandidáty do nových Rad a představenstva AVF. V brzké době proto oslovíme 
naše členy o zasílání doporučení, radní budou kandidáty také shánět individuálně.     

 
Příští Rada ARAS se uskuteční 30. 10. od 17:00  

zápis pořídila Zuzana Martincová  

https://aras.cz/2024/07/09/narovnejme-podminky-pro-praci-v-kulture/

